
 

Jelgavas novada pašvaldības izpilddirektora  

     2015.gada 29.maija ziņojums par pašvaldības darbu 

Labdien cienījamie deputāti, kolēģi, klātesošie! 

Šīsdienas Domes sēdes izpilddirektora ziņojumā informēšu Jūs par 

būtiskākajām pašvaldības darba aktualitātēm, tostarp par budžeta izpildes 

rādītājiem 1.ceturksnī, pašvaldības nekustamo īpašumu atsavināšanas procesu 

2015.gadā, SIA „Jelgavas novada KU” darbību un dotāciju izlietojumu 

2014.gadā, SIA „Zemgales veselības centrs” darbību 2014.gadā, kā arī darbu 

pie pašvaldības autoparka atjaunošanas koncepcijas izstrādes.  

Ievadā, cienījamie deputāti, kolēģi, vēlos Jūs informēt, ka pēc pagājušajā 

nedēļā notikušās komiteju sēdes, priekšsēdētājs sasauca vadības sanāksmi, 

kurā izteica aizrādījumu gan administrācijas, gan pagastu pārvalžu vadītājiem 

par domes sēžu un komiteju sēžu sagatavošanas kārtību. Diemžēl, pārkāpumi 

lēmumu projektu sagatavošanas procedūrā, uz kuriem norādīja priekšsēdētājs 

un deputāti, atbilst faktiskajai situācijai. Tāpēc neapstrīdama ir prasība, kuru 

sarunā akcentēja domes priekšsēdētājs- visiem dokumentiem ir jābūt 

sagatavotiem un ievietotiem sistēmā 3 dienas pirms komiteju sēdes (ja 

komiteju sēde notiek trešdienā, lēmumu projektiem jābūt ievietotiem 

iepriekšējā piektdienā). Ja šis termiņš tiks nokavēts, jautājums tiks virzīts 

izskatīšanai nākamajā komiteju sēdē. Ja radīsies kādi ārkārtas jautājumi, kuri 

objektīvu iemeslu dēļ, nav sagatavoti noteiktajā termiņā, ar stingru 

pamatojumu, kāpēc konkrētajam lēmuma projektam jābūt izskatītam tieši 

kārtējā sēdē, nobalsojot par to deputātiem, varētu tikt iekļauti darba kārtībā un 

izskatīti kārtējā komiteju sēdē. 

Vienlaicīgi informēju klātesošos, ka Informācijas tehnoloģiju nodaļa ir 

sagatavojusi pieprasījumu dokumentu vadības sistēmas „Namejs” uzturētājam 

SIA „RIX Technology”, nolūkā apzināt iespējas un izmaksas izmaiņu 

veikšanai sēžu vadības modulī, atbilstoši domes priekšsēdētāja un deputātu 

priekšlikumam. 



Jelgavas novada pašvaldības 2015.gada 1.ceturkšņa budžeta izpilde 

Pašvaldības pamatbudžeta ieņēmumu plāns 2015.gadā –22 402 378 EUR, 

izpilde –5 926 313 EUR, kas ir 26.45 % no plānotā, (bāzes % salīdzināšanai ir 

25%), t.sk.: 

1. Nodokļu ieņēmumu plāns 12 508 982 EUR, izpilde –3 383 808 EUR, kas 

ir 27.05 % no plānotā, kas sastāv no: 

 ieņēmumiem no Iedzīvotāju ienākuma nodokļa (turpmāk – IIN) 

plāns 10 157 117 EUR, izpilde – 2 272 259 EUR, kas ir 23.12 % no 

plānotā. Saskaņā ar likumu  "Par valsts budžetu 2015.gadam" IIN 

prognoze 1.cet.ir 22%, izpilde ir par 1.12% t.i. 37 693 EUR lielāka. 

 Nekustamā īpašuma nodoklis (turpmāk – NĪN) - plāns 2 253 018 

EUR, izpilde – 1 012 702 EUR, kas ir 44.95 % no plānotā (t.skaitā 

kavējuma naudas par iepriekšējo gadu parādiem – plāns 32 844 EUR, 

izpilde – 8859 EUR), jāņem vērā tas, ka iedzīvotāji pārsvarā NĪN 

pirmajā maksājumā samaksā par visu gadu! Arī šogad NĪN iepriekšējo 

gadu parādi tiek sekmīgi iekasēti – jau vidēji 39% no plānotā (skatīt 

tabulā). 

NĪN veids Plāns 

2015. 

Izpilde 

1.cet.EUR 

Izpilde 

1.cet.% 

NĪN par zemi kārtējā 

saimnieciskā gada 

ieņēmumi 
1 899 510 837 634 44 

NĪN par zemi iepriekšējo 

gadu parādi 
86 140 46 933 54 

NĪN par ēkām  kārtējā 

saimnieciskā gada 

ieņēmumi 
130 214 54 542 42 

NĪN par ēkām  iepriekšējo 

gadu parādi 
5 503 528 10 

NĪN par  mājokļiem  

kārtējā saimnieciskā gada 

ieņēmumi 
88 217 58 779 67 

NĪN par mājokļiem  

iepriekšējo gadu parādi 
10 533 5 337 54 

 



2. Nenodokļu ieņēmumu plāns 859 662 EUR, izpilde –144 435 EUR, kas ir 

16.8 % no plānotā. Šogad, ņemot vērā iepriekšējā gada pieredzi, plānotie 

ieņēmumi par Zemes īpašumu pārdošanu tika rūpīgi izvērtēti - plāns 

644181 EUR, izpilde 74 307 EUR, kas ir 12 % no plānotā. Īpašuma 

pārvalde turpina veikt formēšanas darbus, kas saistīti ar zemju 

atsavināšanas procesiem.  

3. Maksas pakalpojumi un citi pašu ieņēmumi plāns – 594 455 EUR, 

izpilde – 163 812 EUR, kas ir 27.56 % no plānotā. 

4. Ārvalstu finanšu palīdzība (līdzfinansējums projektu īstenošanai) - 

plāns – 62 672 EUR, izpilde – 25 105 EUR, kas ir 40.06 % no plānotā. 

5. Dotācijas, mērķdotācijas (transferti) plāns – 8 376 607 EUR, izpilde –

2 209 153 EUR, kas ir    26.37 % no plānotā. Pašvaldības saņemtie 

transferti no valsts budžeta tiek saņemti pilnā apjomā no plānotā – 25%. 

Savukārt, pašvaldību saņemtie transferti no citām pašvaldībām par 

izglītības sniegtajiem pakalpojumiem ir 1 %, kas izskaidrojams ar to, ka 

pirmais norēķinu termiņš ir 15.aprīlis. 

  Pašvaldības pamatbudžeta izdevumu plāns 2015.gadā – 26 338 025 EUR, 

izpilde – 4 770 039 EUR, kas ir 18.11 % no plānotā, izvērtējot izdevumu 

pozīcijas pēc valdības funkcijām un klasifikācijas kodiem, un, ņemot vērā 

izpildes termiņus pa laika periodiem budžetā plānotajām aktivitātēm - izdevumu 

plāns ir izpildīts normas robežās. 

Atsevišķi jāpaskaidro Kapitālo izdevumu izpilde, kas ir 2.25% (plānots 

3 887 403 EUR, izpilde    87 593 EUR). 2015.gadā ir plānoti apjomīgi izglītības 

iestāžu telpu rekonstrukciju un remontdarbi (bez ES struktūrfondu piesaistes), 

teritoriju labiekārtošanas darbi iepriekšējā gadā rekonstruētajām skolām, kā arī 

plānotas aprīkojuma un pamatlīdzekļu iegādes, līdz pilnīgai šo objektu 

sakārtošanai. Ir uzsākta projekta „Sporta centra Aviācijas ielā 8, Jelgavā 

energoefektivitāte” īstenošana. Šobrīd ir noslēgušies iepirkumi un iesniegta 

dokumentācija Finanšu ministrijā aizņēmumu ņemšanai projektu „Elejas muižas 

apbūves rekonstrukcija” un „Sesavas pirmsskolas izglītības iestādes vecās ēkas 

daļas telpu vienkāršotā atjaunošana” īstenošanai, kā arī tiek gatavoti iepirkumi 

citiem darbiem, lai pavasara un vasaras sezonā būtu iespējama šo projektu un 

darbu realizācija. 



Maija domes sēdē ir iesniegti budžeta grozījumi, lai finansiāli atbalstītu 

nozares, atbilstoši Investīciju plāna prioritātēm, kuru izpilde paredzēta gada 2.un 

3.ceturksnī. 

Šajā atskaites periodā, izvērtējot budžeta līdzekļus – papildus ieņēmumus 

un uz gada sākumu rezerves fondā atstātos līdzekļus, bija iespēja aktualizēt 

prioritātes un piešķirt finansējumu Pamatlīdzekļu un ikdienas uzturēšanas 

izdevumu plānā plānotajām aktivitātēm: 

 

1. Datortehnikas iegādei 21820 EUR apmērā - izglītības iestādēm un 

darbiniekiem pagastu pārvaldēs un centrālajā administrācijā 

strādājošiem – darbavietu nodrošināšanai, 

2. Ēkas demontāžai 8500 EUR (Elejā); 

3. Iestāžu remontdarbiem 40950 EUR apmērā (Vilces Ziedkalnes 

bibliotēka, Kalnciema pagasta bibliotēka, Elejas vidusskola, 

Kalnciema pārvalde – radiatoru nomaiņa, Elejas parkam elektrības 

pievilkšana, Jaunsvirlaukas pagasta pārvaldes noliktavas telpas 

izbūvei, Glūdas pagasta pārvaldes teritorijas sakārtošanai Pirts 

festivāla organizēšanai); 

4. Pamatlīdzekļu iegādēm 18495 EUR apmērā - galvenokārt izglītības 

iestāžu inventāra atjaunošanai un Sesavas pagasta Bērvircavas tautas 

nama materiālās bāzes papildināšanai. 

Gada otrajā pusē tiks veikta Investīciju plāna aktualizācija ar skaidri 

iezīmētiem prioritāriem mērķiem par 2016.gadā realizējamiem būvniecības 

objektiem, remontiem un pamatlīdzekļu un aprīkojuma iegādēm. 

 

Nekustamo īpašumu atsavināšanas process 2015.gadā  

Pamatojoties uz Jelgavas novada domes 2013.gada 31.janvāra lēmumu „Par 

Īpašuma pārvaldes nolikuma apstiprināšanu un reorganizācijas kārtības 

noteikšanu (protokols Nr.2, 30.§), ar 2013.gada 1.martu darbu uzsāka Jelgavas 

novada pašvaldības Īpašuma pārvalde. No 2013.gada otrās puses straujākus 

tempus uzņēma pašvaldības īpašumu atsavināšanas process. 

 

 



Pašvaldības īpašumā un tiesiskajā valdījumā esošo zemes vienību dinamika 

pa gadiem: 

 

 Zemes vienības īpašumā Zemes vienības tiesiskajā 

valdījumā 

Uz 

01.01.2013. 

421 2847 

Uz 

01.01.2014. 

520 2690 

Uz 

01.01.2015. 

598 2572 

 

 

Īpašuma pārvaldes uzdevums ir nodrošināt, lai tiktu samazināts tiesiskajā 

valdījumā esošo zemes vienību skaits, kas nozīmē īpašuma tiesību sakārtošanu un 

reģistrāciju zemesgrāmatā, kas arī prasa ne mazums laika, darba un finanšu 

resursus. Attiecīgi pēc tam tiek izvērtēta īpašuma nepieciešamība pašvaldības 

funkciju veikšanai un uzsākta atsavināšanas procedūra. Tiek veicināta bijušo 

zemes lietotāju interese iegūt īpašumā zemi saskaņā ar Publiskas personas mantas 

atsavināšanas likuma 4.panta ceturtās daļas 8.punktu, kas nosaka, ka publiskas 

personas nekustamā īpašuma atsavināšanu var ierosināt persona, kurai Valsts un 

pašvaldību īpašuma privatizācijas un privatizācijas sertifikātu izmantošanas 

pabeigšanas likumā noteiktajā kārtībā ir izbeigtas zemes lietošanas tiesības un ar 

kuru pašvaldība ir noslēgusi zemes nomas līgumu. 

 

Pēc Mājokļu politikas vadlīniju apstiprināšanas aktivizējusies iedzīvotāju 

interese par dzīvokļu iegūšanu īpašumā, tas redzams atsavināšanas kopsavilkumā 

par 2013., 2014.gadiem, turklāt arī 2015.gadā iedzīvotāju aktivitāte nesamazinās. 

Uz 2014.gada 1.maiju pašvaldības bilancē bija 1115 dzīvokļi. 

 

 

 

 



 

Pagasts Dzīvokļu skaits 

bilancē uz 

01.05.2014. 

Atsavināts 

2014.gadā 

Atsavināts vai 

procesā 2015.gadā 

Eleja 217 32 44 

Glūda 48 3 4 

Jaunsvirlauka 87 3 13 

Kalnciems 314 11 39 

Lielplatone 48 3 6 

Līvbērze 69 1 9 

Platone 16  4 

Sesava 44 3 2 

Svēte 30 1 2 

Valgunde 26   

Vilce 61 12 3 

Vircava 23 2 1 

Zaļenieki 132 10 11 

 

Pašvaldības īpašumu atsavināšana 2013., 2014.gadā 

  

  

Pagasts 

2013.gads 2014.gads 

dzīvokļi, apbūvēta 

zeme neapbūvēta zeme 

dzīvokļi, apbūvēta 

zeme 

neapbūvēta 

zeme 

skait

s 

summa 

(EUR) 

skait

s 

summa 

(EUR) 

skait

s 

summa 

(EUR) 

skait

s 

summa 

(EUR) 

Eleja 8 9442 4 24466 32 50700 2 8525 

Glūda     1 2111 3 3300 1 5900 

Jaunsvirlauk

a 1 3130     3 8161     

Kalnciems 2 1660 2 2346 11 24200 4 8448 

Lielplatone 1 1660     3 1716     

Līvbērze     4 180280 1 4325 1 750 

Platone             3 

18950

0 

Sesava 1 2277 1 3913 3 4000 9 

19380

0 

Svēte     2 206600 1 6000 1 1660 

Valgunde         2 25513     

Vilce 1 1850 5 46243 12 13450     

Vircava     1 4126 2 2050     

Zaļenieki     4 77120 10 20819     

Kopā 

novadā 14 20019 24 547205 83 164234 21 

40858

3 

 



Pašvaldības īpašumu atsavināšana 2015.gadā 

                                                                         Informācijas apkopojums uz 

29.05.2015.   

Pagasts Pārdots 

Novērtēts, 

procesā Iesākts 

dzīvokļi NĪ dzīvokļi NĪ dzīvokļi NĪ 

 Eleja 21 1 9   14  

 Glūda     1   3  

 

Jaunsvirlauka 5   5 1 3 

1+1 

cirsma 

 Kalnciems 13 2 11   15 1 

 Lielplatone     3   3  

 Līvbērze 1 1 5   3  

 Platone 1   3 3   2 

 Sesava 1     16 1 1 

 Svēte   1 1   1  

 Valgunde       1   3 

 

Vilce   

2 + 1 

cirsma 2   1 

 

 Vircava     1 2    

 Zaļenieki 5 1 3 1 3  

 Kopā novadā 47 9 44 24 47 9   

 

SIA „ Jelgavas novada KU” darbība un 

 dotāciju izlietojums 2014.gadā 

 2014.gadu SIA „Jelgavas novada KU” ir beidzis ar negatīvu darbības 

rezultātu, kas saistīts ar neatbilstošiem ūdenssaimniecības tarifiem. 2014.gada 

3.septembrī Sabiedrisko pakalpojumu regulators apstiprināja jaunus 

ūdenssaimniecības tarifus, kas stājas spēkā ar 2015.gada 1.janvāri, līdz ar to 

nākamajos gados pašvaldība nav plānojusi dotācijas ūdenssaimniecības 

pakalpojumiem. 

 2014. gadā piešķirtas dotācijas SIA „Jelgavas novada KU" 168 738 EUR 

apmērā zaudējumu segšanai ūdens un kanalizācijas tarifu neatbilstības dēļ un 

58 194 EUR dotāciju zaudējumu segšanai pirts pakalpojumu sniegšanai 

iedzīvotājiem. Savukārt, no saņemtā dabas resursu nodokļa piešķirta dotācija SIA 

„Jelgavas novada KU" 48 378 EUR ūdenssaimniecības attīstībai - ūdens 

atdzelžošanas staciju izbūvei Jaunsvirlaukas pagasta Mežciemā un Vecsvirlaukas 



ciemā, ūdens atdzelžošanas stacijas rekonstrukcijai un NAI darbības uzlabošanai 

Glūdas pagasta Nākotnes ciemā. 

 SIA „Jelgavas novada KU” 2015.gada 19.februārī iesniedza atskaiti par 

pašvaldības piešķirto dotāciju izlietojumu. Revīzijas komisija veica dotāciju SIA 

izlietojuma pārbaudi: 

1. Dotācija zaudējumu segšanai ūdens un kanalizācijas tarifu neatbilstībai par 

summu 168 738.00 EUR izlietota pilnā apmērā atbilstoši noteiktajam mērķim. 

Ar piešķirto dotāciju ir bijis iespējams nosegt tarifa starpību bez izdevumos 

iekļautā pamatlīdzekļu nolietojuma – 224450 EUR, nesegtā tarifa summa – 

206 155.79 EUR. Radušos zaudējumus JSIA „Jelgavas novada KU” sedz, 

kompensējot no citiem pamatdarbības veidiem.  

2. Dotācija par summu 58 194.00 EUR publisko pirts pakalpojumu zaudējumu 

segšanai izlietota pilnā apmērā, atbilstoši noteiktajam mērķim. Ar piešķirto 

dotāciju ir bijis iespējams nosegt lielāko daļu publisko pirts pakalpojumu 

zaudējumus. Radušos zaudējumus komunālais uzņēmums sedz, kompensējot 

no citiem pamatdarbības veidiem. Izmaksas par Kalnciema un Elejas publisko 

pirts pakalpojumu sniegšanu  58 216.38 EUR (2013.gadā - 28 281.37 EUR, 

2014.gadā - 29 935.01 EUR). Starpība starp piešķirto dotāciju un izmaksām –

(-22.38) EUR. 

3. Dotācija ūdenssaimniecības attīstībai par summu 48 378 EUR, neizlietotā 

dotācija 2013.gadā un atliktā pašuzsūcošā centrbēdzes dīzeļmotora sūkņa un 

augstspiediena cauruļu tīrītāja iegāde par summu       LVL 29 900 jeb 

42 543.87 EUR izlietota atbilstoši plānotajiem darbiem un noteiktajiem 

mērķiem. Neizlietotā dotācija – 4317.36 EUR. 

4. Dotācijas atlikums no 2013.gada dzīvokļu remontdarbiem bija LVL 14 562.67 

jeb 20720.81 EUR. Izpilde uz 19.02.2014. ir 16 183.22 EUR, atlikums – 

neizlietotā dotācija 4 537.59 EUR. Piešķirtie līdzekļi ir izlietoti atbilstoši 

plānotajiem darbiem un noteiktajiem mērķiem. Dotācija netika izlietota, jo tika 

pieņemts domes lēmums par dzīvokļa, kurš tika plānots remontēt, 

atsavināšanu. Neizlietotā dotācija novirzīta izpildei 2015.gadā dzīvokļa 

remontam Kalnciemā, Slimnīcas ielā 3-3. 

Pašvaldības saistības par sniegtajiem galvojumiem aizņēmumiem SIA 

„Jelgavas novada KU” Valsts kasē un Vides investīciju fondā ūdenssaimniecības 

projektu realizācijai pret pašvaldības budžetu 2014.gada 31.decembrī bija 0.5%, 



2015.gadā – 0.97%, samazinoties vienmērīgi turpmākajos gados, saskaņā ar 

atmaksas grafikiem. 

 

SIA „ Zemgales veselības centrs” darbība 2014.gadā, saskaņā ar 

koncesionāra „PS Kapitāla pārvaldes sistēmas” atskaiti 

1. Uzņēmums turpināja attīstīt ambulatoro pakalpojumu klāstu, liekot uzsvaru 

uz diagnostiku un medicīnas tehnoloģijām. Pakalpojumu apjoma 

palielināšanas nolūkā Veselības centra ambulatorā un diagnostikas nodaļā 

turpinās jaunu kvalificētu speciālistu piesaistīšana, jaunas medicīniskās 

tehnikas iegāde, ārstniecisko kabinetu atvēršana. 2014.gada otrajā pusē ir 

atvērta Zemgales veselības centra zobārstniecības klīnika, kurā tiek sniegti 

kvalitatīvi zobārstniecības pakalpojumi. Tiek veikti veselības centra nodaļu 

telpu, palīgtelpu un vispārējās lietošanas telpu remonti, renovācija un 

pieguļošās teritorijas labiekārtošanas darbi. 

2. Saskaņā ar kapitāla daļu ekonomiskās saglabāšanas un sabiedrības 

maksātspējas aprēķina datu analīzi kopš uzņēmuma nodošanas koncesijā 

2004.gadā:  

2.1. pieaugusi pašu kapitāla vērtība, 

2.2. palielinājušās kreditoru saistības, kas saistītas ar investīcijām 

medicīniskās tehnikas iegādei un zobārstniecības klīnikas izveidošanu, 

taču sabiedrībai pilnībā pietiek pašu līdzekļu, lai nodrošinātu finanšu 

stabilitāti, 

2.3. pieaudzis pašu līdzekļu nodrošinājuma koeficients no 2.43 sākotnēji 

līdz 8.6 

Cienījamie deputāti, klātesošie, līdz šim nevienai no tēmām pašvaldības 

aktualitātēs es neesmu pievērsies divos ziņojumos pēc kārtas (ja nu vienīgi 

budžeta izpildes rādītājiem), taču, kā jau minēju iepriekšējā ziņojumā, 

autoparka pārvaldībā ir samilzuši vairāki jautājumi, kuros mēs atpaliekam no 

kolēģiem citās pašvaldībās un kurus, gan objektīvu, gan subjektīvu faktoru 

ietekmē neesam varējuši atrisināt. Šo jautājumu sakārtošanai it kā nav 

nepieciešams domes lēmums, pietiktu ar 1 vai 2 maniem rīkojumiem, bet 

vērtējot to neoficiālās informācijas apriti, pēc iepriekšējā ziņojuma, es 



piesardzīgi prognozēju, ka šim jautājumam būs nepieciešams domes vadības, 

Budžeta komisijas un deputātu atbalsts, jo uz ieganstu „kāpēc nedarīt” 

atrašanu, nereti esam bijuši naski. 

Tātad, turpinot iepriekšējā ziņojumā aizsākto tēmu par pašvaldības 

autoparka atjaunošanas kārtības izstrādi, kā arī tā izmaksu optimizēšanas 

nolūkos laika diktēto nepieciešamību vērtēt autoparka izmantošanas lietderības 

vispārīgos aspektus, lai saprastu, cik tad galu galā pašvaldības funkciju 

izpildei ir nepieciešamas autotransporta vienības, kā jau minēju iepriekšējā 

ziņojumā, ir nepieciešams analizēt arī citu pašvaldību un uzņēmumu pieredzi 

autoparka pārvaldības jautājumos.  

Respektējot domes priekšsēdētāja pakļautībā un mana vietnieka atbildībā 

esošās pašvaldības kapitālsabiedrības (JNKU) veikumu, kā rezultātā autoparka 

izmantošanas efektivitātes nolūkos viss uzņēmuma autoparks ir aprīkots ar 

globālās pozicionēšanas sistēmām (GPS), faktiski ir zudusi jebkāda 

argumentācija to nedarīt pašvaldības autoparkā kopumā. Vēl jo vairāk, ka 

JNKU vadība ir gandarīta par racionāli ieguldītajiem līdzekļiem un iegūto 

ekonomisko efektu. 

Aizvadītā mēneša laikā pašvaldības autotransporta komisijā tika organizēta 

tikšanās ar sabiedrību, kas sniedz šo pakalpojumu JNKU. Tikšanās laikā tika 

gūts apstiprinājums iespējai aprīkot arī pašvaldības autoparku, piemērojot arī 

apjoma atlaides, jo nenoliedzami, GPS sistēmu ieviešanas posmā ir 

nepieciešami gan sākotnējie kapitālieguldījumi, gan ikmēneša uzturēšanas 

izmaksas, kā arī jāveic šī pakalpojuma iepirkums.  

Provizoriski nepieciešamais finansējums pašvaldības aptuveni 90 

autotransporta vienību aprīkošanai sastāv no sākotnējā ieguldījuma, uzstādot 

iekārtas un programmnodrošinājuma  8875 EUR, un ikmēneša uzturēšanas 

izdevumiem, kas sastāda aptuveni 445 EUR, aprīkojot visas 90 vienības. 

Nereti, ieviešot kādus jauninājumus, aktualizējas jautājums par citu kolēģu 

pieredzi. Nenoliegšu, līdzīgi kā mūsu pašvaldības gaiteņos mēneša laikā no 

iepriekšējā ziņojuma, tā arī manu kolēģu vidū citās pašvaldībās, pastāv ļoti 

atšķirīgi un pat kategoriski viedokļi, līdz pat viedoklim, ka savu autoparku ar 

GPS aprīkos tad, kad to izdarīs Saeimas autobāze. Taču, vienmēr pastāv 

iespēja simtkārt meklēt ieganstus, kā kaut ko nedarīt, nevis izdarīt, tāpēc, 



raugoties uz pozitīvās prakses piemēriem, var minēt sekojošas pašvaldības, 

kas ir izšķīrušās par šādu soli:  

Aizkraukles novada pašvaldība, Alojas novada dome, Babītes novada 

pašvaldība, Baldones novada dome, Balvu novada dome, Beverīnas novada 

pašvaldība,  Burtnieku novada pašvaldība, Carnikavas novada dome, Cēsu 

novada pašvaldība, Dagdas novada pašvaldība, Ikšķiles novada pašvaldība, 

Jaunjelgavas novada dome, Jaunpils novada dome, Kārsavas novada 

pašvaldība, Kuldīgas novada dome, Ķekavas novada pašvaldība, Lubānas 

novada pašvaldība, Madonas novada pašvaldība, Mārupes novada dome, 

Olaines novada pašvaldība, Pļaviņu novada pašvaldība, Rojas novada dome, 

Ropažu novada pašvaldība, Smiltenes pilsētas dome, Strenču novada dome, 

Talsu novada pašvaldība, Vaiņodes novada dome, Valkas novada dome, 

Vecpiebalgas novada pašvaldība, Vecumnieku novada dome, Ventspils novada 

pašvaldība, Viļakas novada dome, Viļānu novada pašvaldība. 

Vērtējot šo sarakstu ar pašvaldībām, kuras par sadarbības partneri GPS 

uzstādīšanā izvēlējušās tikai vienu aptaujāto šī pakalpojuma sniedzēju, ir 

jāapzinās, ka kolēģi daudzajās pašvaldībās ir vadījušies no dažādiem 

apsvērumiem, proti, ir pašvaldības, kuras autoparku ir aprīkojušas daļēji, 

piemēram, tikai autobusus, ir tādas, kuras tikai kravas transportu un 

traktortehniku, kas ir pašvaldību uzņēmumu rīcībā, tāpat ir pašvaldības, kas 

aprīkojušas visu to rīcībā esošo transportu vai tikai vieglās automašīnas.  Tāpat 

jāņem vērā arī apstāklis, ka Latvijas tirgū darbojas vairākas kompānijas, kas 

sniedz šāda rakstura pakalpojumus, tādēļ reālais pašvaldību skaits, kuras risina 

ar autoparka pārvaldību saistītos jautājumus, tādā veidā ir daudz kuplāks. 

Piemēram, Saldū un Bauskā ir aprīkots viss pašvaldības autoparks.  

Kā minēju iepriekšējā ziņojumā, šīs sistēmas ieviešana mums liktu būtiski 

pārdomāt savus braukšanas paradumus. Šīs sistēmas mērķis nebūt nav kādu 

izsekot. 

Kā galvenos ieguvumus no šīs sistēmas ieviešanas es saredzu: 

1.Patiesu, darba uzdevumam atbilstošu, automātisku maršrutu izdruku 

ceļazīmēs, ar precīzu nobraukto kilometru skaitu un degvielas patēriņu; 

2. Mazinoties vai pilnībā izkrītot nelietderīgiem braucieniem, būtiski 

samazinātos „spiediens” uz nepieciešamību arvien paplašināt vai atjaunināt 



pašvaldības autoparku, kas mums prasa un nākotnē prasīs ievērojamus finanšu 

resursus; 

3.Tas noteikti liks pārskatīt šobrīd formāli akceptēto pieeju, ka 

dienesta/darba transporta līdzekļi tiek izmantoti braukšanai maršrutā darbs-

mājas-darbs, kas ir finansiāli vienkārši aprēķināms lielums gan nobrauktajos 

kilometros, gan degvielas un citos izdevumos. Šobrīd finanšu nodaļa šos 

aprēķinus veic un iesniegs autotransporta komisijā. Izņēmums, ko pieļauj 

likums, mūsu pašvaldībā attiecas uz pašvaldības policiju. 

Papildus vēlos norādīt, ka pašvaldības darbībā ik pa laikam rodas kādi 

izaicinājumi, kuru risinājums prasa stingru pašdisciplīnu, vēlmi tos atrisināt, 

pat, ja „jāpievelk sava josta”. Klasiskākie piemēri ir mentalitātei raksturīgā 

mīlestība uz ziediem, tos dāvājot dažādos pasākumos, kur iesaistās pašvaldība, 

kā arī ļoti latviskā namatēvu apziņa, kad izrādām viesmīlību un rūpi par 

ciemiņiem, uzņemot ar cienastu viņus mūsu pašvaldībā. Arī šīs abas jomas ir 

sakārtotas, pamatotas ar iepirkumu procedūrām un mums atliek tikai ievērot 

pašdisciplīnu. 

Noslēgumā vēlos Jūs informēt, ka šobrīd norit darbs pie pašvaldības 

publiskā pārskata sagatavošanas, kas sevī ietver daudz analītiskā materiāla par 

to, kā pašvaldība ir strādājusi aizvadītajā 2014.gadā, kā arī sniegts atskatu uz 

veiksmēm un neveiksmēm pašvaldības darbībā no novada izveidošanas. 

Šobrīd, kā informāciju pārdomām, ziņojumā esmu iekļāvis 2 slaidus, kas 

ataino daudzus interesējošo jautājumu, kā mēs spējam nodrošināt visa novada 

teritorijas vienmērīgu, sabalansētu attīstību. Manuprāt, vērtējot kopsakarībās 

gan vēsturisko mantojumu un pagastu dažādās iespējas pirms teritoriālās 

reformas, gan pagastu lielumu, iedzīvotāju skaitu, iestāžu skaitu, uzņemtās 

saistības, īstenotos projektus un projektus, kas investīciju plānā gaida savu 

rindu, uzskatu, ka lielā mērā mums izdodas pakāpeniski nodrošināt visas 

teritorijas sabalansētu attīstību. 

Laika periodā no 2009. gada 1. jūlija, kad izveidojās Jelgavas novads līdz 

2014.gada nogalei Jelgavas novada pašvaldība dažādu projektu ietvaros ir 

apguvusi 36 288 138 EUR. 



 

 

Apskatot apgūto finansējumu pagastu griezumā, redzams, ka lielākā daļa 

iegūtā finansējuma, 18% no kopējā, ir novada līmeņa projekti, lielākoties 

izglītības, kultūras un sociālo pakalpojumu pilnveidošanai, kapacitātes 

paaugstināšanai, skolēnu, jauniešu, kultūras kolektīvu pieredzes apmaiņai, 

starptautiskai sadarbībai. 

 

 

 

 

 



Noslēgumā, cienījamie deputāti, kolēģi, kā jau ierasts, būtiskākās 

aktualitātes maija nogalē, jūnijā: 

- No 8.maija līdz 27.maijam tika veikts Jelgavas novada pašvaldības juridiskā 

atbalsta izvērtējums – iekšējais audits. Ziņojumam (tikai deputātiem) pievienots 

viens no juridiskā pakalpojuma kvalitātes izvērtējuma rādītājiem (audita 

pielikums Nr.1)- Tiesā izskatītās lietas, kurās viena no lietas dalībniekiem bijusi 

Jelgavas novada pašvaldība (3 lapas); 

- maija nogalē Administratīvajā rajona tiesā tika apstrīdēts  Iepirkumu 

uzraudzības biroja lēmums par pašvaldības juridiskā pakalpojuma iepirkumu;  

- 6. jūnijā - Jelgavas novada Sporta svētki Sesavas pagastā; 

- 14. jūnijā plkst. 11:00 -  atceres pasākums komunistiskā terora upuru piemiņai 

Svētbirzī;  

- 27. jūnijā plkst. 10.00 - audžuģimeņu salidojuma pasākums Vilcē; 

- 30. jūnijā plkst. 17:00 - priekšsēdētāja pieņemšana veltīta Jelgavas novada 

svētkiem un Jelgavas novada Uzņēmēju gada balvas pasniegšana - Vircavas 

kultūras namā. 

 

 

Paldies par uzmanību! 


